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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a kormány az átmeneti időszak 
meghosszabbítását az új visszaváltási rendszer kapcsán?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
2024.  január  1-jétől  hazánkban  új  italcsomagolás-visszaváltási  rendszert  vezettek  be,  így  a
visszaváltási  jelöléssel  ellátott,  egyszer  használatos  üveg,  fém  és  műanyag  palackos  ital
csomagolása visszaváltható lesz. Ezen feladat ellátásért a MOHU Mol Hulladékgazdálkodási Zrt. a
felelős.

Úgy tűnik, az átállás viszont nem megy könnyen: a visszaváltó automatákkal már találkozhatunk,
de  ezek még használhatatlanok,  mert  a  visszaváltható palackok csak fokozatosan jelennek meg
majd az üzletekben. Ennek oka, hogy eleve csak a január elseje után forgalomba hozott palackok
tartozhatnak ebbe a visszaváltási rendszerbe, tehát ezek még fizikailag sem juthattak el a mai napig
a  boltok  polcaira.  Másrészt  a  gyártók  június  30-ig  türelmi  időt  kaptak,  azaz  addig  piacra
helyezhetnek, gyárthatnak még régi, nem visszaváltható csomagolású italterméket/palackot is.

A Jobbik-Konzervatívok mindig is  a  környezetvédelem pártján állt,  így üdvözli,  hogy az uniós
előírások szerint Magyarország 90 százalékra növeli az üveg-, az alumínium- és a PET-palackok
visszagyűjtési aranyát, de piaci szereplők visszajelzéseiből látva az átállás nehézségeit, a várható
drágulás mértékét és a szabályozás körül eddig megjelent problémákat, indokoltnak tarjuk a türelmi
idő kitolását 2024. december 31-ig.

A fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat, hogy megfontolja-e a kormány az átmeneti időszak
meghosszabbítását? Mit terveznek annak érdekében, hogy az átállás gördülékenyen menjen?

Kérem  továbbá,  hogy  a  kormány  tegyen  lépéseket  a  fentiek  megvalósítása  érdekében,  hiszen
mindannyiunknak  az  az  érdeke,  hogy  –  az  átállásra  megfelelő  időt  hagyva  és  tisztázva  a
rendelkezések által felvetődött minden kérdést – a rendszer sikeresen működjön.



Belátásában bízva várom megtisztelő válaszát.
Budapest, 2024. január 16.

Tisztelettel,

                                                                                                          Balassa Péter

                                                                                                    Jobbik-Konzervatívok

                                                                                                  országgyűlési képviselő
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